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Sastanak radne skupine otvorila je prof. Fredotović s Ekonomskog fakulteta u 
Splitu, moderator sastanka radne skupine Ruralni razvoj. Nakon nekoliko uvodnih 
riječi objasnila je što je to UAS te predstavila novi oblik financiranja projektnih 
aktivnosti ITU (Integrirana teritorijalna ulaganja). Prisutne je pozvala na 
komentiranje izrađene radne verzije analize stanja, a ujedno je predstavila 
Prof. Nenada Starca s Ekonomskog instituta u Zagrebu koji je ex-ante evaluator 
procesa izrade strategije. 

 

U ime Grada Splita obratila se Ela Žižić. Zahvalila se UNIST, a posebno EFST na 
uloženom trudu prilikom izrade strategije, uzimajući u obzir rokove i probleme oko 
dostave podataka. Radnu skupinu je pozvala na komentiranje analize situacije. 

 

Ana Jerkunica iz Grada Splita detaljno je pojasnila što je to UAS, kao i što je to ITU 
mehanizam. Iskoristila je priliku, s obzirom da se radi a radnoj verziji analize stanja, i 
pozvala sve prisutne na dostavu relevantnih podataka za izradu analize. Po 
pitanju raspodjele sredstava u okviru ITU mehanizma navela je kako se može 
očekivati alokacija od oko ¼ za odabrane aglomeracije. Nastavno na to, prisutne 
je upoznala s kriterijima odabira strategije aglomeracije. Pri tome je istaknula 
mogućnost formiranja posredničkog tijela II. razine na području UAS radi 
kontrole provedbe financiranih projekata. Na kraju je naglasila kako je sama 
strategije sveobuhvatna, dok će odabrani projekti morati biti u skladu s ITU 
mehanizmom. 

 

Prof. Nenad Starc navodi kako je proces aglomeriranja na području Splita počeo 
spontano, a sada taj proces treba usmjeravati i s njime aktivno upravljati. 
Imajući u vodi spontanost aglomeriranja naveo je kako ITU mehanizam ne mora biti 
jedini obrazac po kojem treba financirati razvoj UAS. Razvojna politika ne smije 
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biti usmjerena prema raspoloživim fondovima, nego ona mora biti usmjerena na 
područje UAS i na njeno stanovništvo. Prof. Starc je pojasnio što je to ex-ante 
evaluacija, kao i svoju ulogu u tom procesu. Na kraju je istaknuo važnost 
dostavljenih komentara za izradu konačne analize stanja UAS. 

 

Prof. Fredotović je navela kako se izrada analiza morala držati zacrtanih smjernica 
propisanih metodologijom, pa stoga ruralni razvoj nije eksplicitno spomenut, ali 
je zato provučen kroz ostala poglavlja. 

 

Stipe Rogošić iz Općine Dugopolje (zamjenik načelnika) upitao je mogu li se projekti 
poklapati u strategiji LAG-a i u strategiji UAS. Na to je prof. Fredotović 
odgovorila kako je proces izrade strategije proces koji se dogovara i značajan dio 
projekata će ostati izvan principa ITU mehanizma. Što bi konkretno značilo da u 
okviru strategije UAS nema smisla prijavljivati projekte koji  su primjereniji za neke 
druge izvore financiranja. S obzirom da svi projekti rješavaju određene probleme, 
prijavu projekata treba promatrati i u kontekstu rješavanja aglomeracijskih 
problema. 

 

Prof. Starc se nadovezao s problemom koordinacije projekata, navodeći 
vertikalnu koordinaciju kao veći problem od horizontalne koordinacije. Mira 
Krneta iz HBOR-a je navela kako svi projekti koji se namjeravaju financirati iz EU 
fondova moraju imati uporište u strateškim dokumentima. Na to je voditeljica 
LAG Zagore Marijana Botić Rogošić navela kako postoje mnogobrojna preklapanja u 
izradi strateških dokumenata, dok je prof. Starc istaknuo odnos ruralnog i urbanog 
prostora. 

 

Marijana Mišerda Bajić iz Grada Kaštela navela je kako Grad Kaštela već sada ima 
tzv. zalihu razvojnih projekata. Međutim, u kontekstu odnosa urbano-ruralno 
smatra kako se ruralni dio ne može isključivo gledati kroz prizmu proizvodnje hrane, 
nego da na tom području postoji i značajan potencijal za razvoj drugih sadržaja. Pri 
tome je prof. Fredotović navela da su u zaobalnom dijelu UAS sve najveće 
industrijske/radne/poduzetničke zone te da je to u suprotnosti s principima zelene 
ekonomije. 

 

Marijana Botić Rogošić navodi da je Zagora prepoznata kroz Program ruralnog 
razvoja RH kao prostor za razvoj poljoprivrede i seoskog turizma, što je osnova za 
zadržavanje stanovništva na tom području. Međutim, navodi se kako se u 
poljoprivredi ništa nije pomaklo već nekoliko godina, a projektima poput ekološkog 
uzgoja hrane ili ekološkog stočarstva najveća je prepreka neriješeni imovinsko-



                                                                                     

3 

  
 

 

 

pravni odnosi i usitnjeno zemljište. Prof. Starc navodi kako usitnjenost zemljišta 
(u kontekstu SWOT analize) može biti i slabost, ovisno tko je za njega odgovoran. 

 

Stupe Rogošić navodi potrebu realizacije projekta evidencije neizgrađenog 
građevinskog zemljišta, za kojeg smatra da je značajan razvojni problem, a što je 
posljedica špekulativnih investicija. 

 

Mira Krneta je navela da su se izrađivači analize stanja oslonili na registrirana 
poduzeća i obrte te da su pri tome izostavljeni OPG-ovi koji su glavni nositelji 
gospodarske aktivnosti u sektorima poljoprivrede i ribarstva. U RH je registrirano 
260.000 OPG-ova, od čega je u SDŽ 13.500, dok je u LAG Zagora 936 OPG-ova. 
Problem su netočni i fluidni podaci u javnom registru OPG-ova, a precizne 
podatke nemaju niti u JLS. 

 

Stipe Rogošić navodi projekt tvrtke Google za izgradnju mreže širokopojasnog 
interneta. 

 

Prof. Fredotović je navela kako u cjelokupnoj raspravi problematike ribarstva nije 
spomenuta.  

 

Prije samog zatvaranja sastanka moderator prof. Fredotović je još jednom pozvala 
prisutne na dostavu komentara na radnu verziju analize situacije te se 
zahvalila svima na dolasku.  


